
Bezoek aan Vlaams landbouwbedrijf doet Wojciechowski stilstaan bij
belang van flexibel EU-beleid
Hoog bezoek woensdag op het melkveebedrijf van Susan Mahieu en Joren Deblock in Ieper. Op uitnodiging van de twee jonge
landbouwers zakte de Europese commissaris voor Landbouw Janusz Wojciechowski af naar de Westhoek om poolshoogte te nemen van
de ambities van de Vlaamse jonge boeren, maar ook om hun uitdagingen in werkelijkheid te zien. “Generatiewissel is een zeer groot
probleem in de Europese landbouwsector, ik wil meer weten waarom jonge mensen het niet meer zien zitten om landbouwer te worden”,
verklaart Wojciechowski zijn bezoek.
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Maanden geleden op een CEJA-event, nodigde Susan Mahieu Eurocommissaris Wojciechowski uit om eens langs te komen in Ieper en te zien hoe zij
samen met haar man en vader een melkveebedrijf van 130 koeien runt. De commissaris, die er nochtans niet om bekend staat veel bedrijfsbezoeken te
doen, bleek gecharmeerd te zijn door de uitnodiging en daagde zoals afgesproken woensdag op in Hollebeke, Ieper.
Samen met Bram Van Hecke, de voorzitter van de vereniging van jonge land- en tuinbouwers Groene Kring, leidde Mahieu de Eurocommissaris rond
op haar bedrijf. Het duo wou de commissaris laten zien hoe jonge boeren in Vlaanderen te werk gaan, wat ze nodig hebben en wat ze vooral niet nodig
hebben. “We wilden aantonen dat we niet altijd even goed vooruit kunnen met het beleid dat uit Brussel neerdaalt op Vlaanderen”, aldus Van Hecke.

Ik zag vandaag een commissaris die lijkt te beseffen dat onze specifieke
regio ook specifieke beleidsondersteuning nodig heeft

Bram Van Hecke - Voorzittervan Groene Kring

Mooi op papier, moeilijk in praktijk
Tijdens de rondleiding kwamen tal van voorbeelden naar voor waarvan de jonge boeren vinden dat beleidsmakers maatregelen nemen zonder na te gaan
wat de impact ervan is op het terrein en of de maatregel überhaupt wel uit te voeren is. Zo probeert Mahieu het voedsel van de koeien zoveel mogelijk

https://vilt.be/nl/nieuws/filter/tags:beleid
https://vilt.be/nl/nieuws/filter/tags:europa
https://vilt.be/nl/nieuws/filter/tags:groene-kring
file:///tmp/1563267245-0048711001715308610/index.html


nieuws

2022 was een topjaar voor automatisatie
in de melkveestallen

1 OKTOBER 2023

zelf te verbouwen uit duurzaamheidsoverwegingen. Dit wordt ook aangemoedigd door Europa. “Maar het is niet altijd eenvoudig in een regio zoals
Vlaanderen om zelf het voedsel te verbouwen wanneer landbouwgrond schaars is”, aldus Van Hecke.
Via een ecoregeling binnen het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid (GLB) krijgt Mahieu ook subsidies om een innovatieve mix van grassen en
peulvruchten aan haar koeien te geven. “Het was een financieel risico om dit uit te voeren, gelukkig zijn er de ecoregelingen en kunnen we op deze
manier een duurzame nieuwigheid uitproberen”, legt Mahieu aan de commissaris uit. Een mooi voorbeeld dat aantoont dat jonge landbouwers mee
willen springen op die duurzame trein, vindt Van Hecke. “Maar dan is er ondersteuning nodig en een beleid dat luistert naar de mensen die het beleid
moeten uitvoeren”, aldus Van Hecke. Zo merkt hij op dat niet alle ecoregelingen even goed zijn uitgewerkt. “Bepaalde regelingen worden niet
opgenomen omdat het risico veel te groot is. Het is belangrijk om daarover terug te koppelen met landbouwers.”

Ook in de aardappelloods kwamen maatregelen naar boven die de duurzaamheid bevorderen maar die volgens de jonge landbouwers in conflict staan
met de rendabiliteit van de aardappelteelt. Zo werd onder meer het initiële MAP7-voorstel aangehaald waarbij de oogst van late aardappelen voor eind
september moest plaatsvinden om nog tijdig een vanggewas te kunnen inzaaien. Ook kwam de gewasbeschermingspolemiek even naar boven. “De
landbouwsector moet duurzaam zijn, maar het moet allemaal haalbaar blijven”, concludeert Mahieu.
Europarlementslid Tom Vandenkendelaere (cd&v, EVP), die de rondleiding in Ieper samen met de Eurocommissaris volgde, vindt dat Mahieu en Van
Hecke de werking van het GLB en het belang van de context van de wetgeving goed illustreren. “De impact van wetgeving zoals nitraatrichtlijnen, het
gebruik van gewasbescherming en de natuurwetgeving is niet te onderschatten op de landbouwsector” aldus Vandenkendelaere.
De Eurocommissaris heeft oor naar de bezorgdheden van de jonge landbouwers en lijkt de nood naar meer regionale flexibiliteit en terugkoppeling te
verstaan. “Om de voedselzekerheid te garanderen, hebben de landbouwers meer stabiliteit nodig”, stelt Wojciechowski die onder de indruk is van de
“moderne boerderij" van Mahieu en Deblock.

“Nog nooit gezien”
Wanneer de rondleiding passeert langs de melkrobot lijken de ogen van de commissaris nog meer
open te gaan. Letterlijk en figuurlijk dan. Tijdens de gedetailleerde uitleg over de melkrobot is hij
geheel oog en oor en ziet hij het belang ervan in wanneer Mahieu uitlegt dat de robot driemaal 50
koeien op een dag kan melken, alle info over de melk en koeien bijhoudt en zelfs kan aangeven
wanneer een koe ziek begint te worden. “Het is voor mij de eerste keer dat ik een melkrobot in deze
moderne vorm zie”, zegt hij tenslotte. “Ik merk dat de robot een grote hulp is in het bedrijf en de
work-lifebalans ten goede komt van het jonge koppel. Ook helpt het de productiviteit stijgen
aangezien de machine de koeien stimuleert om gemolken te worden en wordt het dierenwelzijn ermee
verbeterd. Dit is zeer positief.”
Wanneer Mahieu uitlegt dat het bedrijf graag wil investeren in zowel nog een melkrobot als een

pocketvergister die ten goede zou komen van hun welzijn, het dierenwelzijn en het milieu, maar niet kan omdat het beleid in de knoop ligt rond stikstof,
luistert Wojciechowski aandachtig mee.
“Ik zag vandaag een commissaris die lijkt te beseffen dat onze specifieke regio ook specifieke beleidsondersteuning nodig heeft”, reageert Van Hecke
achteraf. “Hij was onder de indruk dat jonge boeren hier zo innovatief zijn en beseft dat ze vanuit Europa nog meer moeten ondersteund worden. Ook
liet hij ons achteraf nog weten dat hij het belangrijk vindt dat er flexibiliteit is op vlak van GLB en andere beleidsmaatregelen. Hopelijk zien we
binnenkort zijn woorden ook in daden omgezet worden.”

Op X bleek alvast dat de Eurocommissaris onder de indruk was van zijn bedrijfsbezoek. Hij postte een draadje waarbij hij de historische verwijzingen
naar Ieper combineerde met de huidige moderne landbouwbedrijven die er op dezelfde gronden actief zijn als waar er 100 jaar geleden heel wat bloed is
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Strategie voor zowel generatievernieuwing als eiwitten
goedgekeurd in Europees Parlement
nieuws

Het Europees Parlement keurde deze week twee landbouwdossiers goed. De
parlementsleden stemden in op een voorstel om generatievernieuwing in de landbouw
te bevorderen en keurd...
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